
BIURO 
Rady r;:1.:;.oi.a ŻAQ.A.f'4J:, 

:~~to_d'.:JJ!L: . 
z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 

w dniu 23.04.2025 godz. 16.00 

Protokół 

Posiedzenie odbyło się w dniu 23.04.2025 r. o godz. 16:00 w Urzędzie Miasta Żagań 

W posiedzeniu udział brali: 
Krzysztof Sieńko - Przewodniczący Komisji 
Krzysztof Dulski - członek Komisji 
Katarzyna Kazarnowicz - członek Komisji 
Małgorzata Klorek - członek Komisji 
Adriana Kowal - członek Komisji 
Sebastian Kulesza - członek Komisji 
Tomasz Szewczyk- członek Komisji 
Goście: 
Barbara Starczewska - Zastępca Burmistrza Miasta Żagafl, 
Teresa Łapczy11ska- Skarbnik Miasta, 
Krzysztof Kamień - Naczelnik Wydziału Gospodarowania Mieniem, 
Przemysław Bochenek - radny Rady Miasta Żagań, 
Piotr Piotrowski - gazeta regionalna. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Krzysztof Sieńko, 
przywitał wszystkie osoby uczestniczące w spotkaniu. Następnie przedstawił porządek 
posiedzenia. 

Porządek obrad: 
1. Pracownicy obsługi i administracji przedszkoli i szkół - analiza zatrudnienia i wynagrodzeń 
w stosunku do 2024 roku. 
2. Informacja na temat kontroli miejskich placów zabaw. 
3. Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miasta. 
4. Sprawy bieżące, wnioski. 

Ad. 1 Pracownicy obsługi i administracji przedszkoli i szkól - analiza zatrudnienia i 
wynagrodzeń w stosunku do 2024 roku. 

Zastępca Burmistrza Miasta Barbara Starczewska wyjaśniła, że w Miejskim 
Przedszkolu nr 6 w Żaganiu nastąpiła zwyżka etatu (0,5 etatu) o pomoc nauczyciela, która 
wynika z potrzeby wspomagania dziecka, które sobie nie radzi, gdyż nie można było 
zapewnić dziecku nauczyciela współorganizującego. W przypadku pomocy kuchennej 
następuje zniżka (1,5 etatu) związana z tym, że placówka na ul. Piłsudskiego nie funkcjonuje. 
W związku z tym, że wzrosła minimalna kwota wynagrodzenia, wzrosła także kwota 
wynagrodzenia pracowników administracji. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Krzysztof Sieńko podkreślił, że 
zwiększyła się także liczba pracowników administracji. 
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Ad. 2 Informacja na temat kontroli miejskich placów zabaw. 
Przewodniczący KOiK podkreślił, że brał udział w przeglądzie placów zabaw i wiele 

rzeczy uległo zniszczeniu z powodu korozji lub dewastacji przez mieszkańców. 
Radna Katarzyna Kazarnowicz podkreśliła, że jako mieszkańcy wszyscy powinni dbać 

o porządek w tych miejscach. Ponadto zauważyła brak przy kilku placach zabaw informacji w 
postaci numeru telefonu zarządcy, który bezpośrednio odpowiada za użytkowany plac zabaw i 
który ułatwiłby zgłoszenie usterek, które można byłoby szybko zniwelować. 

Radna Małgorzata Klorek odnosząc się protokołów z przeglądu technicznego placów 
zabaw stwierdziła, że ich stan jest porażający, dużo jest zniszczeń. Radna zaproponowała 
postawienie tabliczek z hasłami przy placu zabaw. Ponadto zapytała o plac zabaw na ul. 
Śląskiej, czy zostanie zlikwidowany. 

Zastępca Burmistrza zaznaczyła, że osoby dorosłe są odpowiedzialne za to, aby 
dopilnować pewnych rzeczy, dzieci pozostających na placach, które nie zawsze są 
pełnoletnie. Ponadto zauważyła, że osoby dorosłe nie zwracają uwagi w momencie niszczenia 
mienia, nie ma z ich strony reakcji na złe nawyki dzieci. Uważa, że dorośli mieszkańcy 
powinni czuć się współodpowiedzialni za place zabaw, które są ważne dla dzieci. 

Naczelnik Wydziału Gospodarowania Mieniem Krzysztof Kamień poinformował, że 
po przeprowadzonej kontroli placów zabaw, została zlecona naprawa elementów 
zagrażających bezpieczeństwu dzieci na placu przy ul. Długosza i pl. Maczka. Powiedział o 
zleceniu przeglądu przez osobę, która jest do tego uprawniona, gdyż wymagają tego przepisy 
i taki przegląd musi być dokonany do 6 maja 2025 r. Zlecono także wymianę piasku w 
piaskownicach. 

Radna Adriana Kowal uważa, że tabliczki za wiele nie wniosą, gdyż pewne rzeczy 
wynosi się z domu, w tym poszanowanie do rzeczy. Przy naprawianiu należałoby zwrócić 
uwagę na materiały, z których są one robione. Powinien być to mocny i trwały materiał. 

Radny Tomasz Szewczyk podkreślił, że dobrym rozwiązaniem zmniejszającym ilość 
dewastacji placów zabaw jest umieszczenie na nich monitoringu. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Sieńko odnosząc się do zapytania w sprawie placu 
zabaw na ul. Śląskiej poinformował, że odbyło się spotkanie z młodzieżą, która wskazała co 
widziałaby w tym miejscu. Plac zabaw zostanie odnowiony, przemeblowany, z dodatkowymi 
urządzeniami. Nie jest do likwidacji. Ponadto w spotkaniu uczestniczyła prezes spółdzielni 
mieszkaniowej, która wyraziła chęć pomocy w doprowadzeniu placu zabaw do porządku. 

Radny Sebastian Kulesza zgodził się ze słowami radnego w sprawie monitoringu na 
placach zabaw. Zapytał o kamerę monitorującą pl. Maczka oraz o ukończenie monitoringu 
miejskiego, jak długo potrwa jego realizacja. 

Naczelnik WOM odnosząc się do placu zabaw na ul. Śląskiej powiedział rozmowach z 
dyrektorem PCPR, aby kamery na budynku placówki skierowane były także na plac zabaw. 
W przypadku monitoringu miejskiego Zastępca Burmistrza wyjaśniła, że sprawa jest w toku. 
Oprócz kamer warto byłoby polegać na służbach, które bardzo szybko reagują. W przypadku 
złapania sprawcy na monitoringu, należałoby odpowiednio zareagować, aby dana osoba 
poniosła z tego tytułu konsekwencje. Jeśli nie będzie reakcji i braku konsekwencji, to problem 
nie zniknie. Zawsze takie nagranie można przekazać Straży Miejskiej. 
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Ad. 3 Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miasta Żagań. 
a) zmieniająca uchwałę budżetową na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Skarbnik Miasta Teresa Łapczyńska wyjaśniła, że zmiany w uchwale budżetowej 
dotyczą m.in.: - Programu Priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie"- nabór I, 
- zadania p.n. ,,Rewitalizacja Ratusza w Żaganiu - I etap, w związku z wystąpieniem robót 
dodatkowych i zamiennych, 
- zadania p.n. ,,Wsparcie małej retencji w Żaganiu", na opracowanie dokumentacji 
projektowej budowy studni chłonnych na wody opadowe i roztopowe na Kolonii Laski i 
Moczy ni u, 
- wymiany opraw oświetleniowych na terenie miasta Żagań - I etap, 
- dotacji dla ROD „Niezapominajka" w Żaganiu, 
- dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Żaganiu, 
- dokapitalizowania spółki Arena Żagań w związku z koniecznością wykonania na obiekcie 
krytej pływalni naprawy instalacji przeciw pożarowej. 

Radna Małgorzata Klorek zapytała, czy wymiana opraw oświetleniowych będzie 
dokonana ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład i na jaką kwotę. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Sieńko zgłosił potrzebę zmiany oświetlenia na 
skrzyżowaniu ul. Konopnickiej i ul. Sportowej, przy salonie fryzjerskim. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał o zadanie p.n. ,,Thesaurus Chori Saganensis 2025", 
czy nie ma wymogu konkursu, jeśli chodzi o kwotę. Skarbnik Miasta wyjaśniła, że w 
przypadku w/w zadania należy ogłosić konkurs, nabór lub zwrócić się z wnioskiem do 
konkretnego stowarzyszenia o złożenie oferty. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

b) zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na 
lata 2025 - 2038. 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że w związku z przedsięwzięciami, w których należy 
zmienić limity (Program Priorytetowy „Ciepłe Mieszkanie" oraz Rewitalizacja Ratusza w 
Żaganiu), musiał być stworzony projekt zmieniający Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy 

Żagań o statusie miejskim na lata 2025 - 2038. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

c) w sprawie: zasad Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie miejskim na 2026 
rok. 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że na początku roku skierowała do radnych pismo z prośbą 
o ewentualne propozycje, sugestie jakie chcieliby zgłosić do tworzonego projektu uchwały. 
Zmiany wprowadzone do projektu uchwały dotyczą m. in. przejścia na wersję elektroniczną, 
czyli składanie wniosków oraz głosowanie będzie odbywało się drogą elektroniczną. Ponadto 
będzie istniała możliwość konsultowania się komisji z autorem wniosku na etapie realizacji 
zadania w ramach Budżetu Obywatelskiego. Dodatkowo ograniczono ilość osób 
popierających zgłaszany wniosek. 

Radna Małgorzata Klorek zaznaczyła, że powinna istnieć wersja papierowa. Skarbnik 
Miasta wyjaśniła, że listy poparcia będą zbierane w formie papierowej. 
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Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

d) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2025 roku. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

e) w sprawie określenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i 
niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Żagań o statusie miejskim 
oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

Zastępca Burmistrza Barbara Starczewska wyjaśniła, że zmienił się sposób dotowania, 
dlatego taka uchwała musi być podjęta. Zmieniły się przepisy regulujące sposób naliczania 
środków na realizację zadań według potrzeb, w szczególności dotacji na uczniów 
niepełnosprawnych z autyzmem, w tym z zespołem Aspergera oraz z niepełnosprawnościami 
sprzężonymi. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

!} w sprawie określenia wysokości opiat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznych przedszkolach i oddziałach 
przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Żagań o statusie miejskim. 

Zastępca Burmistrza Barbara Starczewska wyjaśniła, że chodzi o możliwość 
waloryzacji. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

g) w sprawie ustalenia wysokości opiat za pobyt dziecka w Żłobku Miejskim w Żaganiu i 
maksymalnej wysokości opiaty za wyżywienie. 

Zastępca Burmistrza Barbara Starczewska wyjaśniła, że Gmina może otrzymać z 
ZUSu środki w kwocie 1500 zł na dotacje żłobków, które pozwolą uatrakcyjnić jego ofertę. 
Gmina chce zrobić to drogą bezgotówkową. W związku ze wzrostem cen żywności, stawka 
żywieniowa zostanie zwiększona o 1 zł i będzie wynosiła 11 zł za dzień, co pozwoli na lepsze 
przygotowanie posiłków. 

Skarbnik wyjaśniła, że rodzice w żaden sposób nie odczują wprowadzonej podwyżki. 
Radny Tomasz Szewczyk zapytał o stawki żywieniowe w szkołach, czy nadal będą 

zróżnicowane jak w poprzednich latach. Wyjaśniono, że nie ma potrzeby ingerowania w 
stawki za obiady w szkołach. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

h} w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał, czy istnieje możliwość, żeby Rada Miasta me 

musiała za każdym razem głosować uchwał na zawarcie umów dzierżawy. Czy są prace nad 
nowym projektem uchwały, który umożliwi takie rozwiązanie. 

Naczelnik WGM Krzysztof Kamień wyjaśnił, że cały czas projekt uchwały jest 
procedowany, gdyż potrzebna jest dogłębna analiza. Najprawdopodobniej nie będzie 
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możliwości, aby przekazać kompetencje Burmistrzowi Miasta do przedłużania umów 
dzierżawy. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

i) w sprawie: ustalenia stawek dotacji przedmiotowych udzielanych z budżetu miasta dla 
Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Żaganiu na rok 2025. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

il zmieniająca uchwalę w sprawie powołania Stałych Komisji Rady Miasta Żagań. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

,hl zmieniająca uchwalę w sprawie powołania Stałych Komisji Rady Miasta Żagań. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

D. zmieniająca uchwalę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żagań. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

Ad. 4 Wolne wnioski i informacje. 
Radna Małgorzata Klorek w imieniu mieszkańca poruszyła temat cen paliw na stacji 

Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego. 
Przewodniczący Komisji Krzysztof Sieńko podziękował wszystkim za współpracę w 

Komisji Oświaty i Kultury, ponieważ złożył rezygnację z członkostwa w komisji, gdyż objął 
funkcję Przewodniczącego Rady Miasta Żagań. 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 1 7: 1 O 

Przygotowała~l11 in 

Przewodniczący KOiK 
Krzysztof Siejko 
K f,'h.t:ri-- 
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